
Čj. 303/2024-UMDB

Zápis 

z 12. zasedání Zastupitelstva městyse Dolní Bukovsko, 

konaného dne 10. června 2024 od 18.  00   hodin   

v     zasedací místnosti budovy Městyse Dolní Bukovsko  

Přítomni: Mgr.  Ivana  Makovičková,  Petr  Malecha,  Ing.  Jan  Bořuta,  MUDr.  Vendula
Fajtlová, Stanislav Klika, Pavel Kohout, Bc. Pavlína Kovaříková, Ing. Jan Němec, Ing. Jan
Svoboda  (příchod  v 18.24 hod.),  Tomáš  Pavlásek,  Pavel  Makovička,  Mgr.  Milena
Zahradníková – (příloha č. 1). 

Omluveni: JUDr. Eva Bartošová, Zdeněk Tůma, Bc. Jiří Matoušek

Hosté: dle Prezenční listiny, OLH Karel Jedlička

Ověřovatelé zápisu: Pavel Makovička, Ing. Jan Bořuta

Zapisovatel: Bc. Hana Svačinová

Program jednání

1. Zahájení
2. Určení ověřovatelů zápisu jednání
3. Určení zapisovatele jednání
4. Kontrola usnesení z minulého zasedání
5. Dotazy k činnosti rady městyse
6. Majetkové záležitosti – prodej, směna obecního majetku
7. Různé – připomínky, dotazy a interpelace zastupitelů městyse
8. Závěr

Projednáno
1. Zahájení

Starostka  zahájila  jednání  v 18.05  hodin,  přivítala  přítomné,  konstatovala,  že  je  přítomno
11  zastupitelů,  3  jsou  omluveni  a  Ing.  Svoboda  se  dostaví  později.  Zasedání  je
usnášeníschopné.  Dále  starostka  informovala,  že  bude  doplněn  program  o  projednání
schválení  Závěrečného  účtu  za  rok  2023  a  Účetní  závěrky  za  rok  2023  a  schválení
rozpočtového opatření č. 8 a č. 9. Poté dala hlasovat o schválení programu jednání.

Návrh usnesení: ZM schvaluje navržený program 12. zasedání ZM
Hlasování:  11 pro (Ing. Jan Bořuta, MUDr. Vendula Fajtlová, Stanislav Klika, Pavel Kohout, Bc. Pavlína
Kovaříková,  Mgr.  Ivana  Makovičková,  Petr  Malecha,  Ing.  Jan  Němec,  Pavel  Makovička,  Mgr.  Milena
Zahradníková, Tomáš Pavlásek)   0 proti, 0 se zdržel.
Usnesení č. 95/12 ZM bylo schváleno.
 
2. Určení ověřovatelů zápisu
Starostka určila ověřovateli zápisu zastupitele Pavla Makovičku a Ing. Jana Bořutu. 
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3. Určení zapisovatele jednání
Zapisovatelem jednání určila starostka paní Bc. Hanu Svačinovou.

4. Kontrola plnění usnesení z minulého jednání
Starostka uvedla, že všechna usnesení z minulého zasedání s pověřujícím charakterem byla
splněna.

5. Dotazy k činnosti rady městyse
K činnosti RM nevznesli zastupitelé žádné dotazy. 

6. Schválení Závěrečného účtu za rok 2023 a Účetní závěrky za rok 2023 a rozpočtových
opatření č. 9 a č. 10

a) Zastupitelé projednali návrh Závěrečného účtu městyse Dolní Bukovsko za rok 2023, který
byl zveřejněn v souladu s ustanoveními zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech
územních rozpočtů spolu se Zprávou o výsledku přezkoumání hospodaření městyse Dolní
Bukovsko. Při přezkoumání hospodaření za rok 2023 nebyly zjištěny chyby a nedostatky.
Hospodaření městyse za rok 2023 skončilo rozpoč. schodkem ve výši 8 597 879 Kč.
Zůstatky financí na bankovních účtech městyse a v pokladně k 31. 12. 2023 činily celkem
3 010 206,85 Kč. 

Návrh  usnesení:  zastupitelstvo  městyse  Dolní  Bukovsko  schvaluje  Závěrečný  účet
městyse za rok 2023 spolu se Zprávou o výsledku přezkoumání hospodaření za rok 2023
se souhlasem s celoročním hospodařením bez výhrad.
Hlasování:  11 pro (Ing. Jan Bořuta, MUDr. Vendula Fajtlová, Stanislav Klika, Pavel Kohout, Bc. Pavlína
Kovaříková,  Mgr.  Ivana  Makovičková,  Petr  Malecha,  Ing.  Jan  Němec,  Pavel  Makovička,  Mgr.  Milena
Zahradníková, Tomáš Pavlásek)   0 proti, 0 se zdržel.
Usnesení č. 96/12 ZM bylo schváleno.
b) Zastupitelům byla  k projednání  a  schválení  předložena  Účetní  závěrka městyse za rok

2023.
 Účetní závěrka za rok 2023 byla sestavena dle § 18 zákona č. 563/1991 Sb., o účetnictví
 v platném znění  a  vyhlášky  č.  220/2013.  Hospodaření  městyse  za  rok  2023  skončilo
ziskem ve výši 21 437 397,89 Kč. 
Návrh usnesení: zastupitelstvo městyse Dolní Bukovsko schvaluje Účetní závěrku za
rok 2023 s výrokem bez výhrad a převedení  výsledku hospodaření  ve výši  21 437
397,89 Kč na účet 432 – Výsledek hospodaření předcházejících účetních období.

Hlasování:  11 pro (Ing. Jan Bořuta, MUDr. Vendula Fajtlová, Stanislav Klika, Pavel Kohout, Bc. Pavlína
Kovaříková,  Mgr.  Ivana  Makovičková,  Petr  Malecha,  Ing.  Jan  Němec,  Pavel  Makovička,  Mgr.  Milena
Zahradníková, Tomáš Pavlásek)   0 proti, 0 se zdržel.
Usnesení č. 97/12 ZM bylo schváleno.
c) Zastupitelé projednali rozpočtové opatření č. 8 – příjem dotace na financování voleb do

Evropského parlamentu a její užití ve výši 224 tisíc Kč.
Návrh usnesení: zastupitelstvo městyse Dolní Bukovsko schvaluje rozpočtové opatření
č. 8.
Hlasování:  11 pro (Ing. Jan Bořuta, MUDr. Vendula Fajtlová, Stanislav Klika, Pavel Kohout, Bc. Pavlína
Kovaříková,  Mgr.  Ivana  Makovičková,  Petr  Malecha,  Ing.  Jan  Němec,  Pavel  Makovička,  Mgr.  Milena
Zahradníková, Tomáš Pavlásek)   0 proti, 0 se zdržel.
Usnesení č. 98/12 ZM bylo schváleno.
d) Zastupitelé projednali rozpočtové opatření č. 9 – výdaje na dovybavení sběrného dvora

v souvislosti se schválenou žádostí o dotaci ve výši 980 tisíc Kč.
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Návrh usnesení: zastupitelstvo městyse Dolní Bukovsko schvaluje rozpočtové opatření
č. 9.
Hlasování:  11 pro (Ing. Jan Bořuta, MUDr. Vendula Fajtlová, Stanislav Klika, Pavel Kohout, Bc. Pavlína
Kovaříková,  Mgr.  Ivana  Makovičková,  Petr  Malecha,  Ing.  Jan  Němec,  Pavel  Makovička,  Mgr.  Milena
Zahradníková, Tomáš Pavlásek)   0 proti, 0 se zdržel.
Usnesení č. 99/12 ZM bylo schváleno.

7. Majetkové záležitosti – prodej, směna obecního majetku
 Starostka  informovala  o  zůstatcích  na  účtech  městyse  –  celkem  6 633  360,29  Kč.

V současné době jsou vystaveny faktury za cca 514 425 Kč. 
 Starostka předložila zastupitelům žádost od ředitele školy, Mgr. Bc. Radka Hřivnáče, o

navýšení kapacity mateřské školy ze 101 dětí na 108 dětí. Podle hygienických norem je
maximální kapacita předškolního zařízení 108 dětí.  Městys, jakožto zřizovatel,  se musí
k této žádosti vyjádřit, aby se žádost mohla postoupit krajskému úřadu. 

Návrh usnesení: ZM schvaluje žádost o navýšení kapacity mateřské školy ze 101 dětí na
108 dětí s platností od 1. 9. 2024.
Hlasování:  11 pro (Ing. Jan Bořuta, MUDr. Vendula Fajtlová, Stanislav Klika, Pavel Kohout, Bc. Pavlína
Kovaříková,  Mgr.  Ivana  Makovičková,  Petr  Malecha,  Ing.  Jan  Němec,  Pavel  Makovička,  Mgr.  Milena
Zahradníková, Tomáš Pavlásek)   0 proti, 0 se zdržel.
Usnesení č. 100/12 ZM bylo schváleno.

 Byla projednána písemná žádost  manželů  z Radonic,  kteří  požádali  o  koupi  pozemku,
který mají historicky oplocený, jedná se celkem o výměru 209 m2. Jedná se o pozemek
1638/6  v kú  Radonice  u  Drahotěšic.  Starostka  navrhuje  zveřejnění  záměru  prodeje
uvedeného pozemku, neboť v obci Radonice se v posledních 2 letech vyhovělo několika
dalším  žadatelům  ze  stejných  důvodů.  Bude  ve  věci  ještě  dotázán  osadní  výbor,  zda
s prodejem souhlasí. 

 Byla projednána ústní žádost občana z Radonic – Jednoty o směnu či  koupě pozemků
Městyse.  Starostka  navrhuje  zveřejnění  záměru  směny pozemku Městyse  č  1672/19 a
1945/4  za  pozemek  ve  vlastnictví  žadatele,  parc.  č.  2 419  všechny  v kú  Radonice  u
Drahotěšic. Je k diskusi za jak velkou část pozemku parc. č. 2 419 by měla směna být,
zastupitelé  mají  za  to,  že  vzhledem  k rozdílným  způsobům  využití  by  to  mělo  být
směněno (pokud vůbec) za celý pozemek parc. č. 2 419.    
Diskuze:  Pan  inženýr  Němec  navrhuje  směně  ani  prodeji  nevyhovět,  neboť  v místě
dochází i k zaplocení obecní cesty a tím je ztížen přístup vlastníkům sousední nemovitosti.
Ostatní zastupitelé také mají výhrady a navrhují odstranění oplocení pozemku jako krok,
na který bude navazovat případná směna.  

 V 18.24 hod. se na jednání dostavil Ing. Jan Svoboda. 
 Dále starostka rozvedla diskuzi na téma „fotovoltaika“ a její umístění na střeše školy. Paní

starostka připomněla, že máme rozhodnutí o poskytnutí dotace na střechu školy a domnívá
se, že asi se nejedná o nejhospodárnější nápad, zejména s přihlédnutím k faktu, že provoz
školy je v letních měsících omezen a navařeno bude do 9 hodin a svítit začíná až po 9.
hodině. Nejvíce energie spotřebuje provoz čističky odpadních vod v Dolním Bukovsku a
kabiny na hřišti, kde v současné době poptává řešení.  

 OLH  pan  Jedlička  informoval  zastupitele  o  hospodaření  v obecních  lesích  a  názorně
předložil  výsledek hospodaření  za rok 2023, kde upozornil  na výrazné snížení  cen za

Zasedání zastupitelstva městyse Dolní Bukovsko dne 10. 6. 2024
[3]



dřevo,  který  měl  dopad  na  výsledek  hospodaření  (-  83 707  Kč).   Za  rok  2023  bylo
vytěženo 1 700 m3 dřeva.  Pan Jedlička dále  informuje,  že bylo požádáno o dotaci  na
zalesnění  (ta  přijde snad v roce 2025),  která  se použije  na zalesnění  části  pelejovické
louky v lese.

8.   Různé – připomínky, dotazy a interpelace zastupitelů městyse

 Starostka informovala o personální situaci na Úřadě městyse DB. V uplynulém období
došlo  k několika  odchodům  zaměstnanců  do  starobního  důchodu.  Nově  ve  funkci
vedoucího sběrného dvoru je Cyril Hubený, rozvoz obědů a péči o veřejnou zeleň zastává
Anna Šťovíková a funkci účetní  Hana Svačinová.  Pracovní četu dále tvoří  Petr  Liška,
Karel Kubíček, Miroslav Svoboda, Roman Mareš a brigádník Stanislav Vořech. 

 Starostka  uvedla,  že  by  ráda  do  konce  roku  vyřešila  povrch  a  odvlhčení  sklepního
prostoru kulturního  domu v Dolním Bukovsku.  Osloví  několik  společností  a  požádá  o
nabídku,  jejíž  schválení  podléhá  zastupitelstvu.  Realizace  bude  hotová  před  plesovou
sezonou.  

 Pan Kohout, člen zastupitelstva městyse, vznesl dotaz na hospodu v obci Radonice, zda
bude pokračovat rekonstrukce. Paní starostka odpověděla, že ano, je to i na programu v
následujících  měsících.  Informovala  o umístění  ultrazvukového odvlhčovače  v budově,
který úspěšně funguje.   Dále informovala přítomné, že bude odstraněna váha na návsi
obce Radonice a posílen kanalizační odtokový kanál eco před domem Černých. 

 Bc. Pavlína Kovaříková, členka zastupitelstva městyse, upozornila na opakovaný problém
s vlhkostí  v prostoru  provozovny  pedikúry  paní  Bořutové.  Přítomný  občan  navrhl
odvětrání rekuperací, která se mu osvědčila. Paní starostka ho požádala o zaslání bližších
informací, že pokud se jedná o tak snadné a levné řešení, jak občan říká, že by to bylo
samozřejmě úžasné.  

 Paní magistra Ivana Jakubalová, občanka městyse vznesla dotaz na zábory pozemků, o
nichž  se  dočetla  v zápisu  z rady  městyse  z ledna.  Dotázala  se,  kolik
nájemních/pachtovních  smluv  bylo  dosud  na  základě  tohoto  zápisu  uzavřeno.  Paní
starostka reagovala tak, že občané, kterých se to týká byli vyzváni. Do konce prázdnin
dodají  informaci,  zda  tyto  pozemky  vyklidí  nebo  zda  budou  mít  zájem  o  uzavření
pachtovní smlouvy. Rovněž dodala, že lidé nejčastěji tuto situaci řeší koupí pozemku, ale
městys nemá zájem primárně pozemky prodávat.  

 Paní magistra Ivana Jakubalová dala návrh na výstavbu nového chodníku v ulici Týnská
na pozemcích č. 2745/1, 2745/16 (druhá strana ulice).  Pan místostarosta paní magistře
vysvětlil, že už chodník v dané ulici máme a proběhlo kácení keřů na obecních pozemcích
k lepší přehlednosti.  Paní magistra Ivana Jakubalová má na mysli  chodník k bytovému
domu č.  265.  I  ten  však vede  po  druhé  straně  ulice.  Paní  magistra  navrhuje  zhotovit
chodník v pásu pozemku parc. č. 2745/16, to ale nedává smysl, neboť je to přesně vedle
stávajících chodníků. 

 Paní  magistra  Ivana  Jakubalová  vznesla  dotaz,  proč  byla  umístěna  dopravní  značka
„Průjezd zakázán“ na začátku a na konci místní komunikace v ulici Na Hejčarech. Paní
magistra Ivana Jakubalová upozornila, že zjistila, že je tato značka umístěna neoprávněně.
Podle  jí  zjištěných  informací  nebylo  zahájeno  správní  řízení,  Ministerstvo  vnitra  se
vyjádřilo,  že  tato  značka  byla  umístěna  neoprávněně.  Městský úřad  Týn nad  Vltavou
nevydal  žádné povolení.  Proběhla hromadná diskuse a výměna názorů mezi  občany a
zastupiteli. Paní starostka poté uvedla, že na její pokyn tuto značku umístili zaměstnanci
městyse, aby v označeném úseku touto značkou nedocházelo k dopravním nehodám. Je si
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samozřejmě vědoma, že to není správné, ale i v souvislosti s nedávnou nehodou, která se
tam stala,  měla za to,  že by měla  konat.  Je si  vědoma i  následků,  které  s sebou nese
neoprávněné osazení značky, ale v některých případech je třeba nějaké regulace. Právě Na
Hejčarech dává tato značka smysl, tato značka a s sebou nese minimální rizika, ale skýtá
velký přínos pro obyvatele této konkrétní ulice a pomůže bezpečnosti zejména na vjezdu
či výjezdu z této ulice do ulice Veselské, kde je úsek nejrizikovější. Jistě může omezit i
jiné obyvatele a může jich být více, protože patrně větší skupina tuto cestu jako zkratku
využívá, ale starostka zopakovala, že na tomto místě, kde i historicky tato značka byla, má
smysl.   

 Paní Kovaříková, členka zastupitelstva městyse, upozornila na zanedbané pískoviště na
hřišti ve sportovním areálu.

 Pan  Ing.  Němec,  člen  zastupitelstva  městyse,  se  informoval  na  oplocení  hřiště.  Pan
místostarosta dotaz zodpověděl, nyní je na místě jen provizorní plot a po ukotvení branek
a sportoviště pro hod koulí, bude dodělán.

 Občanka z Radonic upozornila na dosud neopravený kolotoč, byla přislíbena oprava.
 Občan z Dolního Bukovska – změna územního plánu v souvislosti s obchvatem. Bylo mu

odpověděno, že je ve zpracování, o dotaci je požádáno, zpracování této změny může být
až po zpracování  standardizace  a  tu  začneme nejprve,  až budeme mít  jistotu,  že jsme
obdrželi dotaci. 

 Občan z Dolního Bukovska – se dotazoval,  kdo provádí kosení krajnic podél místních
komunikací.  Pokud  jde  o  komunikace  městyse,  údržbu  provádějí  zaměstnanci  či
městysem sjednané subjekty za úhradu, v jiném případě správa a údržba silnic (SÚS).

 Občanka z Dolního Bukovska – navrhuje prořezání stromů při cestě na Horní, hned za
domem  Dušáků,  k tomu  se  připojuje  i  Bc.  Kovaříková.  Toto  slíbil  zajistit  OLH  K.
Jedlička.

9. Závěr

Starostka ukončila jednání v 19.33 hodin.

Ověřovatelé zápisu:

Pavel Makovička Ing. Jan Bořuta

Zapsala: Bc. Hana Svačinová, 11. 6. 2024
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